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Kommunfullmäktiges demokratiberedning 

 

 

Justerandes sign   

 

Tid och plats Torsdagen den 23 augusti 2018 kl 14.00-15.30 

i sammanträdesrum Bolmen, Olofsgatan 9, Ljungby 

Beslutande  

Ann-Charlotte Wiesel (M), ordförande 

Pia Johansson (S), vice ordförande kl. 14.00-14.40 § 13 

Stefan Willforss (C) 

Björn Gullander (V) 

Roland Johansson (ALT) 

 

Övriga 
deltagande 

Eva-Marie Norén Holgersson, kommunsekreterare 

Christoffer Mowide, kommunsekreterare, § 13 

  

Justerare Björn Gullander 

Justeringens  
tid och plats 27 augusti 2018 kl. 17.15 Ljungby Arena 

Paragrafer 13-17   

  

Sekreterare Eva-Marie Norén Holgersson 

  

Ordförande Ann-Charlotte Wiesel 
  

Justerare Björn Gullander 
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 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är nu justerat. Justeringen har offentliggjorts på Ljungby 

kommuns anslagstavla 

Nämnd/styrelse Kommunfullmäktiges demokratiberedning 

Sammanträdesdatum 23 augusti 2018 

Överklagningstid 28 augusti-18 september 2018 

Anslaget nedtaget 19 september 2018 

Förvaringsplats 
för protokollet Kansliavdelningen, Olofsgatan 9, Ljungby 

  

Underskrift Eva-Marie Norén Holgersson 
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Db § 13  Ks2018/0179 103   

 

 

Handbok till nya politiker 
 
Beslut 
Demokratiberedningen godkänner förslaget till handbok för nya 

förtroendevalda. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Ordföranden informerade i maj 2018 om en handbok för förtroendevalda som en 

närliggande kommun har tagit fram, för att informera om kommunens 

organisation, sammanträdesteknik, praktiska frågor, kontaktuppgifter, med 

mera.  

 

Samtliga ledamöter yrkar bifall till ordförandes förslag att ta fram en liknande 

handbok i Ljungby kommun och att den ska vara klar att delas ut hösten 2018. 

 

Demokratiberedningen beslutade att ge kansliavdelningen i uppdrag att ta fram 

en handbok till de förtroendevalda att vara klar hösten 2018. Förslaget redovisas 

under dagens sammanträde. 

 

Beslutsunderlag 
Förslag till handbok. 
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Db § 14  Ks2017/0309 103   

 

 

Sammanställning av yttranden över remiss av nya riktlinjer för de 
fyra råden 
 
Beslut 
Demokratiberedningen föreslår att kommunfullmäktige fastställer förslagen till 

riktlinjer för Brottsförebyggande rådet, Pensionärsrådet, Tillgänglighetsrådet 

och Ungdomsrådet, samt att de nu gällande styrdokumenten för rådens 

arbetsformer upphör att gälla. De nya riktlinjerna ska gälla från den 1 januari 

2019. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunledningsförvaltningen har på uppdrag av kommunstyrelsens 

arbetsutskott arbetat med att se över styrdokumenten för de fyra rådgivande 

organen: Brottsförebyggande rådet, Pensionärsrådet, Tillgänglighetsrådet och 

Ungdomsrådet. 

 

Bakgrunden till uppdraget var dels pensionärsrådets och tillgänglighetsrådets 

egna önskemål om en revidering av deras reglementen, dels ett allmänt 

önskemål om att de fyra råden så långt det är möjligt ska ha enhetliga regler och 

arbetssätt.  

 

Under arbetet med översynen har kommunledningsförvaltningen intervjuat 

medlemmar i råden, ordföranden samt sekreteraren/samordnaren för att få en 

bild över hur råden arbetar idag och hur de skulle vilja arbeta i framtiden. 

 

De fyra råden är rådgivande organ. Det bör lyftas fram så att råden och 

nämnderna/ styrelserna ökar utbytet av information och åsikter, inom alla 

verksamheter.  

 

1. Ett av förslagen i kommunledningsförvaltningens översyn är att 

benämningarna ändras, från reglemente till riktlinjer, från sammanträde till 

möte, från ledamot till representant och från protokoll till minnesanteckningar. 

 

2. Ett annat förslag är att politikers och tjänstemäns deltagande i pensionärsrådet 

och tillgänglighetsrådet minskas. Istället för att delta under varje sammanträde 

kallas de istället in vid de tillfällen en fråga som berör deras ansvarsområde ska 

diskuteras i rådet. På så sätt använder vi de personella och politiska resurserna 

på bästa sätt. 

 

3. Dessutom föreslås att arbetsutskotten/styrgruppen tas bort. Beredning inför 
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sammanträden sker via kommunikation mellan ordföranden (kommunalråd) och 

vice ordföranden (representant för föreningarna), samt sekreteraren/ 

samordnarna. 

 

4. Samtliga råd föreslås vara knutna till kommunstyrelsens verksamhet. Det blir 

därmed en tydligare koppling till samtliga nämnders verksamhetsområden. 

Däremot kan stödet i form av samordnare/sekreterare ges från andra 

förvaltningar. 

 

Generell överblick över de förändringar som föreslås i de nya riktlinjerna, 

utöver de ovan nämnda 

 

Pensionärsrådet (KPR) 

1. Mötena öppnas för allmänheten (det har redan KTR och UR). 

2. En representant för föreningarna utses till vice ordförande (det har redan KTR 

och BRÅL, medan ungdomsrådet sedan början har egna ordföranden). 

3. Antalet möten ändras från 3 till 4 per år, för att bland annat möjliggöra fler 

remisser till rådet. 

 

Tillgänglighetsrådet (KTR) 

1. Antalet möten ändras från 2 till 4 per år, för att bland annat möjliggöra fler 

remisser till rådet. 

 

Brottsförebyggande rådet (BRÅL) 

1. Utöver de brottsförebyggande frågorna beskrivs även trygghets- och 

säkerhetsarbetet, samt förebyggande arbete mot alkohol, narkotika, droger och 

tobak samt extremism, som arbetsområden för rådet. 

 

2. Ungdomsrådet beslutade för ett par år sedan att de inte har möjlighet att vara 

representerade i rådet, då mötena äger rum under skoltid. Istället beslutades att 

kontakt mellan ungdomarna och samordnarna tas vid behov. Därför föreslås att 

ungdomsrådet stryks bland nämnda organisationer med representation i rådet. 

 

Ungdomsrådet (UR) 

1. Kravet på att ungdomsrådet ska arrangera Inflytandedag för elever på 

högstadiet och gymnasiet föreslås tas bort, eftersom medlemmarna i rådet har 

begränsad möjlighet att ta ledigt från skolan hela dagar (vilket krävs för detta 

evenemang). Istället föreslår demokratiberedningen att de, i samråd med 

ungdomsrådet, arrangerar en Framtidsdag även för gymnasielever (nu gör de det 

för elever i år 7). 

 

2. Kravet på att ungdomsrådet ska lämna en verksamhetsbeskrivning och 

ekonomisk redovisning till kommunfullmäktige föreslås också tas bort. Inget 

annat råd har detta krav. 
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Nämnas bör att ungdomsrådet varje år fastställer egna regler för hur de vill 

arbeta inom ramen för riktlinjerna, för att stärka deras självständighet och 

uppmuntra deras läroprocess. 

 

Det finns ytterligare förslag till ändringar som är av redaktionell karaktär eller 

ger förtydligande information. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 24 oktober 2017 att skicka 

förslagen till nya riktlinjer för de fyra råden på remiss till råden, nämnder och 

förvaltningar. Förslagen har varit på remiss fram till 30 juni 2018. 

 

Yttranden har inkommit från följande organ och kan läsas i sin helhet i 

bilagorna: 

1. Pensionärsrådets arbetsutskott 

2. Tillgänglighetsrådets arbetsutskott 

3. Brottsförebyggande rådet 

4. Tekniska nämnden 

5. Kultur- och fritidsnämnden 

6. Barn- och utbildningsnämnden 

 

Sammanfattningsvis är råden och nämnderna positiva till de föreslagna 

förändringarna. Ett par av dem har lämnat konkreta förslag till mindre ändringar 

i förslagen som kommunledningsförvaltningen har fört in de förslag till riktlinjer 

som nu överlämnas för fastställande av fullmäktige. 

 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige fastställer 

förslagen till riktlinjer för Brottsförebyggande rådet, Pensionärsrådet, 

Tillgänglighetsrådet och Ungdomsrådet, samt att de nu gällande styrdokumenten 

för rådens arbetsformer upphör att gälla. De nya riktlinjerna ska gälla från den 1 

januari 2019. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2018-08-15. 

Förslagen till nya riktlinjer. 

Samtliga yttranden med bilagda tjänsteskrivelser. 
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Db § 15  Ks2018/0276 103   

 

Frågor från tillgänglighetsrådet 
 
Beslut 
Demokratiberedningen beslutar att lämna följande svar till tillgänglighetsrådet: 

 

1. Demokratiberedningen föreslår att inbjudan skickas till partigruppledarna för 

vidare distribution inom partierna, samt att ”Så funkar vi”-dagen läggs på 

kvällstid för att fler ska ha möjlighet att gå. 

 

2. Demokratiberedningen är positiv till idén att hålla en debatt om 

tillgänglighetsfrågor. Det är viktigt att debatten arrangeras av föreningarna som 

sedan bjuder in partierna. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Tillgänglighetsrådet i Ljungby beslutade den 1 mars 2018 att översända två 

frågor till demokratiberedningen: 

 

1. Vad gäller politikers medverkan vid ”Så funkar vi”-dagen så beslutar 

utskottet att översända frågan till demokratiberedningen. 

 

2. Även frågan om allmänpolitisk debatt översänds till demokratiberedningen 

för att undersöka om det finns intresse av att ha en sådan debatt. 

 

 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag från tillgänglighetsrådets arbetsutskott 2018-03-01. 
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Db § 16      

 

Svar på interpellationer i fullmäktiges protokoll 
 
Beslut 
Demokratiberedningen beslutar att svara att protokollen från 

kommunfullmäktige, liksom övriga organ, är beslutsprotokoll och innehåller 

inte några referat.  

 

Interpellationerna och svaren, samt referat från ljudinspelningar, finns 

tillgängliga i kommunarkivet. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Ledamöter i kommunfullmäktige har ställt frågan varför inte 

interpellationssvaren skrivs in i fullmäktiges protokoll.  
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Db § 17      

 

 

Uppföljning av aktivitet i kvarteret Uven för att höja 
valdeltagandet 
 
Sammanfattning av ärendet 
Demokratiberedningen beslutade under våren 2018 att tillsammans med 

Ljungbybostäder arrangera familjeevent för att informera om valet, med syfte att 

höja valdetlagandet, framför allt i målgruppen utrikesfödda. 

 

Ett första event genomfördes i Kvarteret Uven en lördag i juni. Ett 15-tal vuxna 

och lika många barn deltog.  

 

Demokratiberedningen konstaterar att aktiviteten tyvärr inte nådde sitt syfte 

tillräckligt. 

 

Till nästa val föreslår demokratiberedningen att en informationsbroschyr på 

olika språk delas ut till samtliga hushåll i kommunen. Om en tillställning 

planeras bör vi involvera de boende i området under planeringen. 

 

 


